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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
12 Aralık 2022 Pazartesi 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

YÖNETMELİKLER 

–– Amasya Üniversitesi Önlisans ve Lisans Eğitim-Öğretim ve Sınav Yönetmeliğinde 

Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– İzmir Ekonomi Üniversitesi Tıp Fakültesi Eğitim-Öğretim Yönetmeliğinde Değişiklik 

Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– İzmir Yüksek Teknoloji Enstitüsü Hücresel Görüntüleme Çalışmaları Uygulama ve 

Araştırma Merkezi Yönetmeliği 

–– Tekirdağ Namık Kemal Üniversitesi Uzaktan Eğitim Uygulama ve Araştırma Merkezi 

Yönetmeliği 

 

TEBLİĞLER 

–– 2022 Yılı Kasım Ayına Ait Dahilde İşleme İzin Belgelerinin (D1) Listesi 

–– 2022 Yılı Kasım Ayına Ait Yurt İçi Satış ve Teslim Belgelerinin (D3) Listesi 

–– 2022 Yılı Kasım Ayına Ait Hariçte İşleme İzin Belgelerinin (H1) Listesi 

–– Firma Talebine İstinaden İptal Edilen Dahilde İşleme İzin Belgeleri Listesi 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-5.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-6.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-7.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221212-8.pdf
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Tahıl sevkiyatında Odessa gerilimi 
Rusya'nın Ukrayna'nın Odessa bölgesinin enerji altyapısına yönelik 

saldırılarının ardından bölgeden yapılan tahıl sevkiyatı da riske girdi. 

Ukrayna tarafından gelen ilk açıklama Odessa bölgesinden yapılan 

sevkiyatın askıya alınması için görüşmelerin olmadığı yönünde oldu. 

 
Ukrayna'dan yapılan tahıl sevkiyatının önemli noktalarından biri olan Odessa'ya 

yönelik Rus saldırısı sevkiyatı riske atarken, ilk açıklamalar sevkiyatın askıya 

alınmayacağına işaret etti. 

Reuters'a konuşan Ukrayna Tarım Bakanı Mykola Solky sevkiyatı yapan şirketlerin 

Rusya'nın bölgenin enerji sistemini hedef alan saldırılar dolayısıyla Odessa 

limanından yapılan tahıl sevkiyatını askıya alma planları olmadığını belirtti. 

Solky, sahada problemler olduğunu ancak şirketlerin herhangi bir erteleme konusunu 

gündeme getirmediklerini söyledi. Tarım Bakanı Solky limanların alternatif enerji 

kaynakları kullandığına dikkat çekti. 

Rusya enerji tesislerini vuruyor 

Ukrayna Devlet Başkanı Volodimir Zelenskiy, Rus ordusunun Ukrayna'daki kritik 

enerji altyapılarına yönelik neredeyse her gün saldırıları gerçekleştirmeye devam 

ettiğini duyurdu. 
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Zelenskiy gece saatlerinde Telegram hesabından paylaştığı günlük görüntülü 

mesajıyla ulusa seslenerek, Rus saldırıları sonucu Ukrayna'da elektrik kesintilerin 

sürdüğünü belirtti. 

Rus ordusunun özelikle enerji altyapıları hedef almaya devam ettiğini aktaran 

Zelenskiy, Rus güçlerinin Odessa bölgesine insansız hava araçları (İHA) ile saldırıları 

gerçekleştirdiğini duyurdu. 

Rus güçlerinin fırlattığı 15 adet İran üretimi İHA'dan 10'un Ukrayna hava savunma 

güçlerince imha edildiğini belirten Zelenskiy, saldırılar sonucu enerji altyapıların hasar 

aldığını kaydederek, "Odesa bölgesinde durum çok ağır" dedi. 

Saldırılar neticesinde tüm bölgede elektrik kesintilerinin meydana geldiğini aktaran 

Zelenskiy, "Şu an itibariyle Odesa'da 1,5 milyondan fazla insan elektriksiz" ifadesini 

kullandı. 

Odessa bölgesinin dışında başta Kiev olmak üzere birçok bölgede elektrik 

kesintilerinin devam ettiğini dile getiren Zelenskiy, "Neredeyse her gün farklı 

bölgelerde bombardımanlar oluyor, füze saldırıları oluyor, İHA saldırıları oluyor. Enerji 

tesisleri neredeyse her gün vuruluyor." diye konuştu. 

Zelenskiy, hasar alan enerji tesislerinin hızla onarılması için yoğun çalışmaların 

sürdüğünü söyledi. 
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Hal uyuşmazlıklarında parasal sınır 

artırıldı 
Resmi Gazete'de yayımlanan tebliğe göre, hal uyuşmazlıklarında parasal 

sınır 388 bin 917 lira oldu. 

 
Üreticiler ile sebze ve meyve ticareti yapanlar arasında çıkacak uyuşmazlıklarda, hal 

hakem heyetinin vereceği kararların asliye ticaret mahkemesinde delil olarak ileri 

sürülebilmesine ilişkin parasal sınır, 388 bin 917,43 lira olarak belirlendi. 

Ticaret Bakanlığının "5957 Sayılı Sebze ve Meyveler ile Yeterli Arz ve Talep Derinliği 

Bulunan Diğer Malların Ticaretinin Düzenlenmesi Hakkında Kanunun 10'uncu 

Maddesinde Yer Alan Parasal Sınırların Artırılmasına İlişkin Tebliği" Resmi Gazete'de 

yayımlandı. 

Tebliğle, ilgili kanunda belirlenen parasal sınırların, 2022 yılı için yeniden değerleme 

oranı olarak tespit edilen yüzde 122,93 oranında artırılarak yeniden belirlenmesine 

ilişkin esaslar düzenlendi. 

Buna göre, 2023 yılı için değeri 388 bin 917,43 liranın altında bulunan 

uyuşmazlıklarda hal hakem heyetlerine başvuru zorunlu olacak. Bu uyuşmazlıklarda 

heyetin vereceği kararlar ilam hükmünde olacak ve kararlar, İcra ve İflas Kanunu'nun 

ilamların yerine getirilmesi hakkındaki hükümlerine göre uygulanacak. 

Söz konusu tutar ve üstündeki uyuşmazlıklarda hal hakem heyetinin vereceği 

kararlar, asliye ticaret mahkemesinde delil olarak ileri sürülebilecek. 

Tebliğ, 1 Ocak 2023 tarihinde yürürlüğe girecek. 
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Nebati: Vatandaş enflasyonda ‘baz’a 

değil cebe bakar 
Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, toplam mevduatın yüzde 25’ 

seviyense gelen KKM’nin yatay bir seyir İzlediğine işaret ederek, bu 

nedenle yeni bir uzatma gündeme gelmeyeceğini söyledi. 

 
EKONOMİ gazetesine kapsamlı değerlendirmelerde bulunan Hazine ve Maliye 

Bakanı Nureddin Nebati, enflasyonda baz etkisiyle yaşanacak gerilemenin mayıs 

sonuna kadar süreceği, yaz rahatlığı ile birlikte ise gıdada negatif oranların 

görülebileceği görüşünü dile getirdi. Nebati, “2022, en kötü yıl olarak tarihe geçecek. 

100 milyar dolar dış ticaret açığı ve 50 milyar dolar cari açık söz konusu ama çok 

şükür bu zor dönemi geride bırakıyoruz” diye konuştu. 

NEBATİ’DEN DİKKAT ÇEKEN MESAJLAR: 

■ ENFLASYON: Vatandaş enflasyonda  “baz etkisi”ne değil, cebine bakar. 

Matematiksel düşüş göreceğiz ama hissedilecek gerileme de olacak. 

■ KUR SEVİYESİ: (İhracatçılar) döviz kurundan boşuna şikayet etmesinler. Optimal 

noktanın çok uzağında değil. Dövizdeki artış, benim enflasyon planımı bozar. 

■ KONUT SORUNU: Konut sektörünü canlandırmaya dönük “gerçek mortgage” 

hazırlıklarımız var. Kredi vadesi 15 yıl olabilir. Konut bedeline göre kademeli 

bir faiz modeli olacak. 

■ ASGARİ ÜCRET: Asgari ücretliye, memura, emekliye ne verilse haklarıdır. Asgari 

ücretin enflasyonu fazla tetiklemesine yol açacak bir adım da atılmasa iyi olur. 

■ DÖVİZ REZERVİ: Net döviz rezervimiz 25 milyar dolar. Rusya’dan döviz ufak ufak 

geliyor. Gelen turist bankalarımızda hesap açıyor. Bu bizim için çok iyi. 

Devamı Vahap Munyar köşe yazısında. 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
https://www.ekonomim.com/finans/faiz
https://www.ekonomim.com/finans/doviz
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Kredilerdeki faiz artışı esnafa 

yansıtılmayacak 
Hazine ve Maliye Bakanlığı, 2021 öncesinde kullandırılan yaklaşık 59,2 

milyar liralık Hazine destekli krediler üzerindeki faiz artışının esnafa 

yansıtılmadığını ve uygulamanın 2022-2024 döneminde de devam 

edeceğini bildirdi. 

 
Hazine ve Maliye Bakanlığının sosyal medya hesabından yapılan paylaşımda, esnaf 

ve sanatkara kullandırılan Hazine faiz destekli kredilerin ilave faiz yükünün 

karşılandığı kaydedildi. 

Paylaşıma, zorlu COVID-19 salgını döneminde esnafa destek olmak için 2021 

öncesinde kullandırılan kredilerde faiz karşılama oranının yüzde 50'den yüzde 76'ya 

yükseltildiği hatırlatılarak, "Böylece, 2021 öncesinde kullandırılmış olan yaklaşık 59,2 

milyar liralık Hazine destekli krediler üzerindeki faiz artışı esnafa yansıtılmadı. Bu 

uygulama çerçevesinde esnafımıza ve sanatkarlarımıza bugüne kadar 2,6 milyar 

liradan fazla destek sağlanmış olup, uygulama 2022-2024 döneminde de devam 

edecektir" ifadeleri kullanıldı. 

  

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
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Cansızlar: Ekonomide nadir 

rastlanan 'dördüz açık' ortaya çıktı 
Atılım Üniversitesi tarafından düzenlenen ekonomik program ve kamu 

maliyesinin tartışıldığı konferansta Maliye Bölüm Başkanı Cansızlar, 

“Ekonomide nadiren rastlanan ‘dördüz açık’ ortaya çıktı; cari açık, dış 

ticaret açığı, bütçe açığı, döviz açığı aynı anda verilmeye başlandı” dedi. 

 
Hüseyin GÖKÇE / ANKARA 

Atılım Üniversitesinde düzenlenen konferansta, 2023 yılına girerken son dönem 

gelişmeler ve temel makroekonomik riskler çerçevesinde ekonomik program ve kamu 

maliyesi değerlendirmesi yapıldı. İşletme Fakültesi Dekanı Prof.Dr. Mehmet Mithat 

Üner ve Rektör Prof.Dr. Yıldırım Üçtuğ’un açılış konuşmalarının ardından yapılan 

panelde, bozulan beklentilerin yatırım kararlarını etkilediği, seçim harcamaları 

nedeniyle 2023 yılı büyümesinin beklenenin üzerinde gerçekleşeceği, tasarrufl arın 

yatırımları finanse etmekte yetersizliği, vergide istisna ve muafiyetlerin azaltılması 

gerekliliği, tahminlerdeki tutarsızlığın ekonomik programa güveni azalttığı konuları ön 

plana çıktı. 

KAMU MALİYESİNDEKİ SON GELİŞMELER MASAYA YATIRILDI 

DOĞAN CANSIZLAR 

HAZİNE GARANTİLERİ BÜTÇEYE YÜK OLMAYA DEVAM EDİYOR 

Küresel resesyon beklentilerinin güçlenmeye başladığını belirten Atılım Üniversitesi 

İşletme Fakültesi Maliye Bölüm Başkanı Doğan Cansızlar, Merkez Bankası’nın 
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açıkladığı enfl asyon hedefi nin gerçekçi olmadığını, 2023 yılında küresel resesyonun 

bile enfl asyonu düşürmeyeceğinin tartışıldığını bildirdi.Faiz indiriminin başladığı 

dönemden bu yana enfl asyonun yüzde 19’dan yüzde 85’e çıktığını dile getiren 

Doğan Cansızlar, “Nadiren rastlanan “dördüz açık” ortaya çıktı; cari açık, diş ticaret 

açığı, bütçe açığı, döviz açığı aynı anda verilmeye başlandı” dedi. 

PROF. DR. NEVZAT SAYGILIOĞLU 

KREDİ ALMAK NEREDEYSE İMKANSIZLAŞTI 

Atılım Üniversitesi Uluslararası Ticaret ve Lojistik Bölüm Başkanı ve EKONOMİ 

Gazetesi yazarı Prof. Dr. Nevzat Saygılıoğlu, reel sektörün sıkıntıda olduğunu 

söylerken, seçici kredi politikaları sonucunda bankalardan kredi almanın neredeyse 

imkansızlaştığına değindi. Bankaların yüksek faizle mevduat toplayıp düşük faizle 

kredi verdiğini anlatan Saygılıoğlu, bütçenin yıl sonuna kadar yetmeyeceğini, seçim 

sonucu ne olursa olsun ek bütçe çıkacağını kaydetti.İstisna ve muafi yetin azaltılması 

gerektiğini kaydeden Saygılıoğlu, “Vergi mevzuatında en sık değişiklik yapılan 

dönemini yaşıyoruz; vergi erozyonu ile karşı karşıyayız” dedi. 

FATİH ÖZATAY 

TASARRUFLAR YATIRIMLARI FİNANSE ETMEYE YETMİYOR 

TOBB ETÜ Öğretim Üyesi ve EKONOMİ Gazetesi yazarı Fatih Özatay:, ekonominin 

temel sorunlarının birinin yüksek enfl asyon olduğunu belirtirken, negatif büyüme 

eğiliminin dördüncü çeyrekte de süreceğini bildirdi. Tasarrufl arın yatırımları bile fi 

nanse etmeye yetmediğini dile getiren Özatay, yüksek teknolojili ürünlerin ihracat 

içinde yüzde 3 olan payının çok düşük olduğunu belirtti. KKM’nin kademeli olarak 

kaldırılarak, koşullu gelir garantilerinin gözden geçirilmesi gerektiğine vurgu yapan 

Özatay, adil bir hukuk sistemi, ihale yasasının iyileştirilmesi, kayıt dışı ile etkin 

mücadele ile kamu kaynağının artacağını, verimliliğin de yükseleceğini anlattı. 

PROF.DR. HAKKI HAKAN YILMAZ 

TAHMİN HATASI ARTINCA PROGRAMA GÜVEN AZALIYOR 

Atılım Üniversitesi Maliye Bölümü Öğretim Üyesi Prof.Dr. Hakkı Hakan Yılmaz, 

Türkiye’de makro mali göstergelerde tahminlerle gerçekleşmeler arasındaki farkın 

artmaya başladığını, tahmin hatalarındaki yükselişin ise ekonomik programlara olan 

güveni azalttığı tespitini paylaştı. Enfl asyon hedefi nde bu yılki sapmanın yüzde 

600’ü bulacağını dile getiren Yılmaz, kamu maliyesinde görünümün bozulmaya 

devam ettiğini kaydetti. 

DOÇ.DR. HÜLYA SAYGILI 

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
https://www.ekonomim.com/sektorler/lojistik
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BOZULAN BEKLENTİLER YATIRIM KARARLARINI DA ETKİLEDİ 

Atılım Üniversitesi Uluslararası Ticaret ve Lojistik Bölümü Öğretim Üyesi Doç.Dr 

Hülya Saygılı, özellikle enerji ve aramalı enfl asyonunun AB ülkelerine göre radikal 

şekilde yükseldiğini söyledi. Bu kalemlerde döviz geçişkenliğinin çok yüksek 

olduğuna dikkat çeken Saygılı, enfl asyonda geleceğe yönelik beklentilerin çok 

bozulduğunu, bunun yatırım kararlarını da etkilediğini aktardı. 

  

https://www.ekonomim.com/finans/doviz


12.12.2022 

11 

 

Asgari ücrette 'ekonomik veri' süreci 
Asgari Ücret Tespit Komisyonu'nun 14 Aralık'taki ikinci toplantısında, 

Hazine ve Maliye Bakanlığı, Ticaret Bakanlığı ile TÜİK temsilcilerinin, 

ekonomik veri ve raporları komisyonla paylaşması bekleniyor. 

 
Doğrudan 7 milyondan fazla çalışanı, dolaylı olarak ise tüm vatandaşları ilgilendiren 

yeni asgari ücreti belirleme çalışmalarında süreç devam ediyor. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığının ev sahipliğinde, 7 Aralık'ta ilk toplantısını 

yapan Asgari Ücret Tespit Komisyonu, ikinci toplantısını 14 Aralık'ta yapacak. 

Çarşamba günkü toplantıda, ekonomik veri ve raporların komisyonla paylaşılması ve 

bu kapsamda zam pazarlığının çerçevesinin belirlenmesi bekleniyor. 

Hazine ve Maliye ile Ticaret bakanlıkları ve Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) 

temsilcilerinin, ekonomik veri ve raporları komisyonla paylaşacağı toplantıda, 

tarafların ilk rakamları da telaffuz etmesi bekleniyor. 

Öte yandan, Komisyonda işçi kesimini temsil eden TÜRK-İŞ'in, gelir vergisi tarifesinin 

çalışanlar lehine düzenlenmesi ve sendikal örgütlenmenin önündeki engellerin 

kaldırılması konularını da toplantıda gündeme getireceği öğrenildi. 

  

https://www.ekonomim.com/konu/asgari-ucret
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Erdoğan'dan başörtüsü teklifi çıkışı: 

Gerekirse referanduma götürebiliriz 

 
  

Samsun'da düzenlenen Gençlik Buluşması'nda gençlerle bir araya gelen 

Cumhurbaşkanı Erdoğan başörtü meselesiyle ilgili parlamentoda çözülmezse 

referanduma gidebileceklerini kaydetti. Erdoğan, "Gerekirse, ihtiyaç olursa dedik ki 

bu işi referanduma da götürebiliriz" dedi. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Samsun'daki Ömer Halisdemir Spor Salonu'nda 

düzenlenen Gençlik Buluşması'nda gençlerle bir araya geldi. Erdoğan, burslarla 

yetişmediğini, hem çalışıp hem okuduğunu, bu şekilde eğitimini tamamladığını dile 

getirdi. Daha önce "Prensip olarak temel hak ve özgürlüklerle ilgili konuları halk 

oylamasına götürülmesini doğru bulmuyoruz" diyen Erdoğan, bu kez, konunun 

Meclis'te çözülmemesi durumunda referanduma gidebileceklerinin sinyalini verdi. 

YASAKLARIN YOKSULLUKLARIN YÜKÜNÜ OMUZLAMIŞ BİR NESİLİZ 

"Ömrünü bu aziz millete hizmete adamış bir büyüğünüz olarak sizlerle geçirdiğim her 

an kendimi adeta yenilenmiş, şarj olmuş hissediyorum" diyen Erdoğan, "Esasen 

bizim gençliğimizin gündemi ile sizlerin gündemi arasındaki fark Türkiye'nin nereden 

nereye geldiğini göstermesi bakımından çok önemli. Biz yasakların, yoklukların, 

yoksullukların Türkiye'sinin tüm yükünü omuzlamış bir nesiliz. Aklımızın erdiği 

günlerden itibaren hem geri kalmışlığın hem demokrasi eksikliğinin sebep olduğu 

sıkıntıları hayatımızın her anında yaşadık. Şimdi sizlere teker teker anlatsam 

inanmakta zorluk çekeceğiniz öyle sorunlarla boğuşuyorduk ki kelimenin tam 

https://www.karar.com/ara?key=Erdo%C4%9Fan
https://www.karar.com/guncel-haberler/erdogandan-referandumdan-geri-adim-sinyali-temel-haklarin-halk-1703327
https://www.karar.com/guncel-haberler/erdogandan-referandumdan-geri-adim-sinyali-temel-haklarin-halk-1703327
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anlamıyla akıllara zarardı. Zaman içinde hepsinin gerisindeki sebepleri gördük, 

anladık. Bir yandan tarihimizi, kültürümüzü, değerlerimizi en iyi şekilde öğrenerek 

kendimizi yetiştirmenin diğer yandan çağı kavramamıza imkan sağlayacak güncel ve 

ilmi donanımı kazanmanın mücadelesini verdik. Bilgiye ve kaynağa erişme imkanının 

bir hayli sınırlı olduğu bir dönemde bu mücadele kolay geçmedi." diye konuştu. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, birilerinin gençlerin dünyanın dört bir yanında gösterdikleri 

başarıları da yanlış anladığını aktardı. Türkiye'yi hala tek parti devrinin içine kapanık, 

dünyadan kopuk, kendi insanıyla kavgalı, geleceğine ilişkin iddiası olmayan bir ülke 

zannedenlerin gençlere de böyle baktığını vurgulayan Erdoğan, şunları kaydetti: 

"Aslı böyle değil. Kökü mazide, yani geçmişte olan, ati, gelecek olan bu 

gençlerimiz ülkemizin Türkiye Yüzyılı hazırlığının en önemli gücüdür. Sizler gibi 

gayretleri, kabiliyetleri, birikimleri, başarılarıyla sadece akranlarına değil aynı 

zamanda arkadan gelen yeni kuşaklara da örnek teşkil eden gençlerimiz bizim 

gurur kaynağımızdır. Geçen hafta Şanlıurfa'da bir araya geldiğimiz gençlerimize 

de ifade ettiğim gibi artık bizler, sizin zamanınızın misafiriyiz. Olaya biz böyle 

bakıyoruz. Türkiye Yüzyılı sizlerin hem eseri hem asrı olacaktır." 

"MODERN ÜNİVERSİTELER KURDUK" 

Erdoğan, üniversitelerdeki dönüşümün ardından maliyeti çok daha düşük eğitim 

öğretimin sağlandığını belirterek, şunları kaydetti: 

"Modern üniversiteler kurduk ve modern üniversitelerle beraber sağ olsun 

hocalarımız da oralara gelip, oralarda derslerini vermek suretiyle birçok şeyi 

başardılar. Ben mesela Rizeliyim. Mesela Rize'deki Recep Tayyip Erdoğan 

Üniversitesi'nin lojmanlarından tut her şeyini hassasiyetle düşündük. Niye? Öğretim 

üyesi oraya gelsin diye. Modern lojmanlar ve 10-15 dakikada lojmandan öğretim 

üyemiz üniversiteye geçebiliyor, bunları yaptık. Üniversite hakeza öyle bir konumda. 

Şu anda 19 bin öğrencisi var. Biz bunu 81 vilayetimize yaydık ve bundan sonraki 

süreçte de özellikle sizin branşlarınızda bu işi yaygınlaştırarak gençliğimizi çok daha 

yoğun bir şekilde teknik, teknolojik alanda da yetiştirerek geleceğe hazırlayacağız." 

Erdoğan, YÖK Başkanı Erol Özvar'a ve TÜBİTAK Başkanı Hasan Mandal'a da bu 

konudaki görüşlerini ilettiğini belirterek, "Sizler gibi başarılı olan gençlere de ciddi 

manada ihtiyacımız var. Allah, zihninizi berrak, başarılarınızın devamını ziyade 

eylesin, tebrikler." dedi. 

"SAYIN KILIÇDAROĞLU, BİZE PAS ATTI" 

Bir genç de başörtüsüne yönelik Anayasa değişikliği teklifini anımsatarak, teklifi 

sunan milletvekillerine teşekkür etti. Annesinin de bu konuda sıkıntı yaşadığını dile 

getiren genç, "Bu mücadelenin aslında bizatihi baş kahramanı olan size, annem 

özelinde ülkemizdeki tüm annelerimiz, ablalarımız ve kardeşlerimiz adına da teşekkür 

ediyorum." diye konuştu. 
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Gencin, "Değişiklik teklifinin içeriği, detayları ne olacak, süreç nasıl işleyecek ve bu 

bağlamda altılı masanın bu konu hakkında herhangi bir ortak noktada, fikirde bir 

araya gelebileceğini düşünebiliyor musunuz?" sorusu üzerine Erdoğan, şu yanıtı 

verdi: 

"Aramızda bu işin çilesini çekmiş olan çok arkadaşımız var. Dün, Grup 

Başkanvekilimiz Özlem Hanım, orada başı örtülü, başı açık bir grup arkadaşımızla 

basın açıklamasını yaptı. Bu basın açıklamasıyla birlikte, bir süreci başlattık. Buna 

gerek var mıydı? Aslında buna gerek yoktu. Fakat, burada sağ olsun Sayın 

Kılıçdaroğlu, bize bir yerde bir pas attı. Bizim de bu pası değerlendirmemiz lazım. 

Arkadaşlarla hemen çalışmaya başladık ve dedik ki 'Yasal düzenlemeyle bu iş 

çözülmez. Ne olacak? Yapmamız gereken şey, gelin biz bir anayasal düzenleme 

yapalım ki önüne gelen bu konuyu istismar etmesin.' Çünkü, Sayın Kılıçdaroğlu'nun 

yaptığı bir istismardı, geçmişte bunu yaptılar, defaatle yaptılar. Numan Bey'in eşi de 

bu çileyi geçmişte çok çekti. Aynı şekilde benim kızlarım İmam Hatip'te okumalarına 

rağmen onlar da bu çileyi çok çektiler. Bizim aile, okul kapısına gidip kızlarımızı 

bekledi. Öyle oldu ki ben kızlarımdan bir tanesini İstanbul'dan alıp Trabzon'a 

götürmek durumunda kaldım. Son sınıfını Trabzon'daki İmam Hatip'te okudu. Orada 

da benim İmam Hatip'ten bir arkadaşım müdürdü, 'Gönder bana, merak etme' dedi. 

Düşünebiliyor musunuz, İmam Hatip'te bile başörtüsüyle ilgili sorun var." 

"GEREKİRSE, İHTİYAÇ OLURSA BU İŞİ REFERANDUMA DA GÖTÜREBİLİRİZ" 

Konunun sadece başörtüsü sorunu olmadığı değerlendirmesinde bulunan 

Erdoğan, "Başı örtülü veya başı açık, burada kızlarımıza yapılan bu zulüm 

hakikaten ifade edilemez. Çünkü tam manasıyla bir hak ve özgürlük 

mücadelesi. 'Eğitim öğretimde bir hak ve özgürlük mücadelesini anayasal 

teminat altına alalım ve bundan sonra bu iş paspas haline getirilmesin' dedik. 

Şimdi kendi içlerinde bu işin tartışması başladı. Bakalım nereye kadar bu 

konuda samimiler, bunu göreceğiz." dedi. 

Erdoğan, kendilerinin bu konuda samimi olduklarına işaret ederek, şöyle konuştu: 

"Altılı masanın içinde samimi olanlar, olmayanlar, bunu da göreceğiz. Şu anda yola 

çıktık, arkadaşlarımız bayanlar olarak bu basın toplantısını yaptı ve sonuna kadar işin 

takipçisi olacağız. Gerekirse, ihtiyaç olursa dedik ki bu işi referanduma da 

götürebiliriz. Bununla neyi demek istiyoruz? Millete gidelim. Millet, nihai kararı 

verecek olan. 'Egemenlik kayıtsız şartsız milletindir' demiyor muyuz? 'Milletindir' 

diyoruz. Eğer bunlar parlamentoda bu işi çözmezlerse çözüm yeri neresi? Millet, 

gideriz millete. Çünkü bu ülkede artık başı açık, başı örtülü böyle bir sorun olmaması 

lazım. Lafa geldiği zaman 'Yüzde 99'u Müslüman' diyoruz. Tamam, nedir o zaman bu 

kavga, bu sıkıntı ne? Bırakalım, herkes rahatlıkla eğitimini, öğretimini yapsın. 

Herhangi bir sıkıntıya mahal vermeden. 'Gitsin temizlikçilik yapsın' diyebiliyorsun, 

'Çarşıda pazarda şunu bunu yapsın' diyebiliyorsun, tamam da okumasına niye engel 

oluyorsun? Okusun. Yani doktor olması yasak, mühendis olması yasak, temizlikçi 
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olması veya tarlada, herhangi bir yerde çiftçi olması serbest. Böyle bir adaletsizlik 

olur mu? Bu, insan haklarına bir defa ters." 

Erdoğan, bundan sonraki süreci takip edeceklerini belirterek, "Temennim odur ki 

parlamentoda beklenen sayıyı da almak suretiyle yola devam ederiz." dedi. 
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Kemal Kılıçdaroğlu ve CHP’li vekiller 

Adalet Bakanlığı’na yürüdü 

Sabah saatlerinde partisinin milletvekillerini TBMM'de acil toplantıya 

çağıran CHP lideri Kemal Kılıçdaroğlu, Adalet Bakanlığı önüne yürüdü. 

Bir kız çocuğunun 6 yaşında evlendirildiği ve uğradığı cinsel istismarla 

ilgili açıklama yapan Kılıçdaroğlu, sert sözler söyledi. 

 
TBMM’de acil toplantı kararının ardından CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, 

CHP yöneticileri ve milletvekilleri; TBMM’den Adalet Bakanlığı’na yürüdü. Bakanlık 

önünde açıklama yapan Kılıçdaroğlu, şunları söyledi: 

– Gerçekten çok öfkeliyim. Böyle bir haksızlığın böyle bir adaletsizliği kimsenin 

yaşamasını istemem. 6 yaşında bir çocuğa sistematik tecavüz edildi bu ülkede. 

– Günlerdir bekliyorum, bir ses verecek mi siyasal iktidar diye… Konu Meclis’te 

gündeme getirildiğinde, Aile Bakanı açıklama yapıyor, ‘İki yıldır bu meseleyi biliyoruz’ 

diyor. İki gün değil, iki ay değil… İki yıldır! 

– İki yıldır bu meseleyi biliyorsunuz da iki yıldır ne yaptınız Allah aşkına? Yüzünüze 

gözünüze dursun. Sistematik bir tecavüz var ve siz iki yıldır bunu biliyorsunuz, gıkınız 

bile çıkmıyor. 

“FOTOROMAN” POLİSLERİNİ ELİNİ KOLUNU BAĞLAMIŞ 

https://www.sozcu.com.tr/haberleri/tbmm/?utm_source=anchortext&utm_medium=free&utm_campaign=tbmm
https://www.sozcu.com.tr/haberleri/adalet-bakanligi/?utm_source=anchortext&utm_medium=free&utm_campaign=adalet-bakanligi


12.12.2022 

17 

 

– Bereket versin gazeteciler var bu ülkede, haber yaptılar da bizler de duyduk. Adalet 

Bakanlığı’nın önündeyiz, adaleti sağlayacak olan kurumun önündeyiz. 

– Adalet Bakanlığı sessizliğini koruyor, Aile Bakanlığı’nın ne yaptığını kimse bilmiyor. 

Bir de “Fotoroman” var, polislerin elini kolunu bağlamış durumdalar. 

– Polislerimiz bu olayları bilmiyorlar mı? Kim onların önüne engel olarak çıkıyor? Kim 

onların görevlerini yapmasına engel oluyor? Savcılar hangi gerekçeyle bu dosyaların 

üzerini kapatıyorlar? Güçlerini kimden alıyorlar? 6 yaşındaki bir evladımızın uğradığı 

bu haksızlık karşısında kimler suskunluğunu koruyor? 

– Buradan bu evladımıza, bu kızımıza seslenmek isterim. 84 milyon insan seninle 

aynı acıyı paylaşıyor. Sağcısı, solcusu, inançlısı, inançsızı, doğulusu, batılısı kim 

olursa olsun bu haksızlık karşısında tahammül edemiyor, öfkeleniyor. Ben onların 

öfkesini dile getirmek için buradayım zaten.  Bizler bu hep birlikte bu haksızlığa karşı 

mücadele etmek zorundayız. 

KİMİN ARKASINA SAKLANDINIZ 

– Hepimizin evlatları var. Devletin görevini yapmasını istiyoruz. Devletin nefes 

almasını istiyoruz. Adalet istiyoruz.  Haksızlıkla ilgili tablo bizim tahammül edeceğimiz 

bir tablo değil. Ülkenin bu kadar derdi varken, siyasal iktidarın görevini yapmaması, 

devlet aygıtını çalıştırmaması tahammül edilecek bir durum değildir. İki yıldır kimin 

arkasına saklandınız? Kimlerle fotoğraf çektirdiniz? Devlet baskıların altında görev 

yapamaz. 
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İşten çıkarma listesi kabarıyor 
Resesyon endişeleri arttıkça başta teknoloji şirketlerinde olmak üzere 

dünyada işten çıkarma dalgası genişliyor. İşte son tablo... 

 
Küresel ekonomik belirsizliklerle karşı karşıya kalan şirketler, maliyetlerini düşürmeye 

yönelik adımlar atmak ve iş alımlarda frene basmak zorunda kaldı. Özellikle teknoloji 

şirketleri bozulan makroekonomik görünüme uyum sağlamada zorluk yaşıyor. 

Büyük teknoloji şirketlerine ev sahipliği yapan ABD'de personel sayısı azalıyor. 

Amazon, Meta ve Twitter, bu yıl birkaç bin çalışanını işten çıkarırken, diğer teknoloji 

şirketlerinin de COVID-19 salgınının ilk günlerine yaklaşan bir hızda istihdamı 

azaltmaya çalışması dikkati çekiyor. 

Telekom, elektronik ve yazılım geliştirme alanlarındaki şirketler tarafından açıklanan 

veya onaylanan işten çıkarmaların kaydını tutan bir danışmanlık şirketi olan 

Challenger, Gray & Christmas'ın raporuna göre, ABD'de işten çıkarma duyuruları, 

kasım ayında bir yıl öncesine kıyasla 5 kattan daha fazla oldu. ABD merkezli 

şirketler, teknoloji sektörü öncülüğünde kasımda 76 bin 335 kişiyi işten çıkaracağını 

açıkladı. 

Özellikle kripto para piyasasının gerilemesinden bu yana dijital şirketlerin personel 

sayısında düşüş yaşanması dikkati çekiyor. 

İşten çıkarmaları dijital ortamda takip eden Layoffs.fyi verilerine göre, dünya 

genelinde 946 teknoloji şirketi, bu yıl 148 bin 431 çalışanının işine son verdi. 
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ABD'de teknoloji sektöründe 90 binden fazla çalışan işinden oldu 

ABD'de özellikle teknoloji alanında faaliyet gösteren birçok şirket, çalışan sayısını 

azaltma veya işe alımları durdurma kararı aldı. 

Crunchbase'in verilerine göre, ABD'de teknoloji sektöründe bu yıl 90 binden fazla 

çalışan işinden oldu. 

Uzmanlar, birçok teknoloji şirketinin salgın döneminde fazla işe alım yaptığını ve 

şimdi zor zamanlar yaşadığını ifade ediyor. 

Amazon ve Meta gibi 3. çeyrek finansal sonuçları beklentilerin altında kalan teknoloji 

şirketlerinin hisseleri değer kaybetti ve bu şirketlerin piyasa değerlerinden 

milyarlarca dolar eridi. 

Amazon, 10 bin kişiyi işten çıkarmaya planlıyor 

ABD'de özellikle teknoloji sektöründe işten çıkarmaya giden şirketlerin sayısı her 

geçen gün artıyor. 

e-ticaret sektörünün en büyük şirketi Amazon, küresel iş gücünün yüzde 3'üne denk 

gelen 10 bin kişiyi işten çıkarmayı planlıyor. İşten çıkarmaların insan kaynakları, 

perakende ve yapay zeka destekli sanal asistan Alexa gibi ürünleri içeren cihazlar 

departmanından olması bekleniyor. Söz konusu planın uygulanması halinde ABD'li 

şirketin 1994'teki kuruluşundan bu yana en büyük işten çıkarma yaşanmış olacak. 

Satış bölümünde yaklaşık 100 kişinin işine son veren Adobe Inc., bazı çalışanlarını 

da şirket içinde başka pozisyonlara kaydırdı. 

Dijital bankacılık şirketi Chime Financial, personelinin yüzde 12'sini veya 160 kişiyi 

işten çıkaracağı duyurdu. 

83 bin çalışanı bulunan Cisco Systems, çalışanların yaklaşık yüzde 5'ini etkileyecek 

bir yeniden yapılandırma planı başlatacağını açıkladı. 

Kripto para piyasası sıkıntılı dönemden geçerken, Coinbase, haziran ayında iş 

gücünün yüzde 18'ini veya yaklaşık 1.200 çalışanını işten çıkaracağını duyurdu. 

Dapper Labs de hızlı büyümesinden kaynaklanan makroekonomik koşullar ve 

operasyonel zorlukları gerekçe göstererek çalışanlarının yüzde 22'sini işten çıkardı. 

DoorDash, salgın dönemindeki hızlı büyümesinin ardından yaklaşık 1.250 kişiyi işten 

çıkaracağını açıklarken, kripto finansal hizmetler şirketi Galaxy Digital Holdings, iş 

gücününün yüzde 20'sini azaltmayı planlıyor. 

Kişisel bilgisayarlara olan talebin azalması HP Inc.'nin karını etkilerken, şirket, 

gelecek 3 yıl içinde 6 bin çalışanını işten çıkaracak. 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
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Dünyanın en büyük mikroçip üreticilerinden Intel'in çalışan sayısını yüzde 20 

azaltmayı planladığı belirtilirken, Microsoft'un 1.000'e yakın çalışanının işine son 

verdiği bildirildi. 

Kripto borsası Kraken, çalışanlarının yüzde 30'unu (yaklaşık 1.100 kişi) işten 

çıkaracağını duyurdu. 

Mobil araç çağırma uygulaması Lyft, çalışanlarının yüzde 13'ünü veya 683 kişiyi 

işten çıkaracağını açıkladı. Lyft'in kurucu ortakları Logan Green ve John Zimmer 

tarafından konuya ilişkin çalışanlara gönderilen yazıda, "Ekonomide ortaya çıkan 

çeşitli zorluklar var. Gelecek yıl için olası bir resesyonla karşı karşıyayız ve araç 

paylaşımı sigortası maliyetleri artıyor" ifadeleri kullanıldı. 

Facebook'un sahibi Meta, 11 binden fazla çalışanını işten çıkaracak 

Meta Üst Yöneticisi Mark Zuckerberg, 9 Kasım'da şirket çalışanlarıyla paylaştığı 

mesajda, iş gücünde yüzde 13 azaltmaya gitme ve 11 binden fazla çalışanın işine 

son verme kararı aldığını aktardı. 

Zuckerberg, isteğe bağlı harcamaları azaltarak ve gelecek yılın ilk çeyreğine kadar 

işe alımlara ara vererek daha verimli bir şirket olmak için bir dizi ek adım attıklarını 

belirtti. 

Söz konusu ortamda sermayenin daha verimli kullanılması gerektiğini aktaran 

Zuckerberg, şirketin kaynaklarının çoğunu yüksek öncelikli büyüme alanına 

kaydırdıklarını, işletme maliyetlerini düşürdüklerini ve verimliliği artırmak için ekipleri 

yeniden yapılandırdıklarını bildirdi. 

Meta'nın hisse fiyatı, bu yıl yüzde 60'tan fazla değer kaybetti. Apple'ın yeni gizlilik 

politikasının uygulamaya geçmesi kullanıcıların izinleri olmadan izlenmesini 

zorlaştırırken, Facebook'un yeni duruma uyum sağlayamadığı belirtiliyor. Facebook, 

gelirlerinin yüzde 90'ını reklamlardan elde ediyor. 

Bu arada, Meta'da işe alımları dondurma süresinin 2023'ün ilk çeyreğine kadar 

uzatılması bekleniyor. 

Çevrim içi emlak şirketi Opendoor, artan faiz oranlarının ABD konut piyasasını 

olumsuz etkilediği bir dönemde, çalışanlarının yüzde 18'ini (yaklaşık 550 çalışanını) 

işten çıkaracağını duyurdu. 

Plaid Inc. maliyetleri azaltmak için 260 çalışanını işten çıkardı. 

Merkezi ABD'de bulunan çip üreticisi Qualcomm, çiplerini kullanan telefonlara olan 

talepte beklenenden daha hızlı düşüş olması nedeniyle işe alımları dondurduğunu 

açıkladı. 

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
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Salesforce, yazılım ürünlerine olan talebin yavaşlaması nedeniyle karlılığını artırmak 

için satış departmanından yüzlerce çalışanı işten çıkarırken, dünyanın en büyük 

bilgisayar sabit disk sürücüsü üreticilerinden Seagate Technology Holdings Plc, 

yaklaşık 3 bin kişinin işine son verdi. 

Çevrim içi ödeme platformu Stripe, çalışanlarının yaklaşık yüzde 14'ünü veya 1.000 

kişiyi işten çıkarma kararı aldı. Stripe Üst Yöneticisi Patrick Collison, konuya ilişkin 

şirket çalışanlarına gönderdiği yazıda, artan enflasyon, resesyon korkuları, yüksek 

faiz oranları, enerji şokları ve daha sıkı yatırım bütçeleri nedeniyle işten çıkarmaların 

gerekli olduğunu belirtti. 

Twitter'da işten çıkarmalar başladı 

Elon Musk'ın 44 milyar dolara satın alması sonrası sosyal medya şirketi Twitter'da 

işten çıkarmalar başladı. Elon Musk, e-posta yoluyla 3 bin 700'den fazla Twitter 

çalışanını işten çıkardı. Twitter'daki işten çıkarmaların ekonomik kaygılardan çok, 

Twitter'ın Musk tarafından satın alınması ve beraberindeki borçla ilgisinin olması 

dikkati çekiyor. 

ABD'de Netflix, Robinhood, Snap, Shopify, Peloton ve Calm gibi şirketler de daha 

önce personel sayısını azaltma yoluna gideceklerini duyurmuştu. 

Netflix 450 çalışanının işine son verirken, Peloton 800'den fazla kişinin işten 

çıkarılacağını, Robinhood çalışan sayısını yüzde 23, Snapchat yüzde 

20, Shopify yüzde 10, Cameo yüzde 25 ve Calm yüzde 20 azaltacağını açıklamıştı. 

Apple'ın da araştırma ve geliştirme dışındaki tüm alanlarda işe alımları durdurma 

kararı aldığı bildirildi. 

Tüketiciden tüketiciye (C2C) e-ticaret platformu Carousell, maliyetleri düşürmek için 

110 çalışanını veya toplam iş gücünün yüzde 10'unu işten çıkardı. 

Otomobil üreticileri de çalışan sayısını azaltıyor 

ABD'li teknoloji şirketlerinin yanı sıra otomobil üreticileri de iş gücünü azaltma yoluna 

gidiyor. 

Ford Motor, maliyetleri düşürmek ve içten yanmalı araçlardan elektrikli araçlara geçiş 

yapmak için yaklaşık 3 bin beyaz yakalı çalışanını işten çıkardı. 

ABD'li elektrikli araç üreticisi Tesla'nın Üst Yöneticisi de olan Musk ise haziran ayında 

şirketin üst düzey yöneticilerine "dünya genelindeki tüm işe alımları durdurun" başlıklı 

bir e-posta göndermişti. Musk, e-postada, ekonomiye dair "süper kötü bir his" 

taşıdığını ve çalışan sayısının yüzde 10 azaltılması gerektiğini savunmuştu. 

Merkezi ABD'de bulunan finansal hizmetler şirketi Morgan Stanley, dünya çapındaki 

81 bin 567 kişilik çalışanından yaklaşık 1.600'ünü işten çıkardı. 
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The Wall Street Journal haberine göre, Pepsi'nin üreticisi PepsiCo, Kuzey Amerika'da 

yüzlerce çalışanını işten çıkarmaya hazırlanıyor. 

Avrupa'da da işten çıkarmalar artıyor 

Son 30 yılın en yüksek enflasyon oranları ve Rusya-Ukrayna savaşının etkisiyle 

Avrupa'da da işten çıkarmalar artış gösterdi. 

Son 2 yılda gönüllü işten ayrılmalar yoluyla binlerce kişilik istihdam kaybı yaşayan 

Fransa'nın bayrak taşıyıcısı Air France, yaklaşık 300 yer personelinin görevine son 

vermek için sendikalarla müzakere yürütüyor. 

İsveçli mühendislik grubu Alfa Laval, artan maliyetlerin denizcilik işini olumsuz 

etkilemesinin ardından yaklaşık 500 çalışanını işten çıkaracak yeniden yapılanma 

programı açıklarken, İsveçli bahçe ekipmanı ve aletleri üreticisi Husqvarna da 

yeniden yapılanmaya giderek 1.000 kişiyi işten çıkaracağını duyurdu. 

Merkezi İsveç'te bulunan ödeme şirketi Klarna, yüksek enflasyon ve Rusya-Ukrayna 

savaşının ticarete olumsuz etkileri nedeniyle 7 bin çalışanından yaklaşık yüzde 

10'unu işten çıkaracağını açıkladı. 

Alman kimya şirketi BASF, işten çıkarmalar da dahil olmak üzere 2024'e kadar 

Avrupa'da yıllık maliyetleri 500 milyon Euro azaltacak planını duyururken, Alman 

tüketici ürünleri şirketi Henkel de artan maliyetler ve düşük talep ile mücadele etmek 

için 2 bin kişiyi işten çıkardı. 

Rüzgar türbini üreticisi Siemens Gamesa, karlılığa geri dönme planı kapsamında 

çoğu Avrupa'da olmak üzere 2 bin 900 kişiyi işten çıkarmayı planladığını açıkladı. 

Alman otomotiv ve sanayi tedarikçisi Schaeffler, yeniden yapılanma sürecinde 

2026'ya kadar 1.300 kişinin daha işine son verileceğini duyurdu. 

İtalya'nın üçüncü büyük bankası Monte dei Paschi di Siena, maliyetleri düşürme 

taahhütleri doğrultusunda 3 bin 500 çalışanın erken emekliliği konusunda sendikayla 

anlaştı. 

Hollandalı tıbbi ekipman üreticisi Philips, düşen satışların ardından yaklaşık 4 bin 

kişiyi işten çıkarma planlarını duyururken, otomobil üreticisi Stellantis, çeşitli tedarik 

zinciri sorunlarından kaynaklanan etkileri azaltmak için Michigan'daki fabrikasında 

belirsiz sayıda çalışanını süresiz olarak işten çıkardığını açıkladı. 

Finnair, Rus hava sahasının kapatılması sonucu karlılığını yeniden sağlamak 

amacıyla küresel olarak yaklaşık 200 kişiyi işten çıkarmayı ve filosunu küçülteceğini 

belirtti. 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz/eur-trl-avro-turk-lirasi
https://www.ekonomim.com/sektorler/otomotiv


12.12.2022 

23 

 

Merkezi Finlandiya'da bulunan Valmet Oyj, Ukrayna'daki savaş nedeniyle siparişlerin 

azalması ve Çin'deki COVID-19 kısıtlamalarının ardından Helsinki'deki vana 

fabrikasında 340 çalışanla 3 aya kadar geçici işten çıkarmalar için müzakerelerde 

bulunduğunu açıkladı. 

Online otel rezervasyon portalı Booking.com da COVID-19 salgınından beri 4 bin 

375 çalışanının işine son verdi. 

Alman tarım şirketi InFarm ise çalışanlarının yüzde 50'sini işten çıkardı. 

İsveçli perakende şirketi H&M, maliyetleri azaltmak ve verimliliği daha da artırmak 

için eylülde küresel bir program başlattı. Şirket, program kapsamında 1.500 

çalışanının işine son vereceğini duyurdu. 

Yılın başında Unilever, yeniden yapılanma kapsamında 1.500 çalışanını işten 

çıkardı. 

Asya'da da teknoloji şirketleri işten çıkarma yoluna gitti 

Asya'da da teknoloji şirketlerinin yaklaşan resesyon öncesi işten çıkarmalar yoluna 

gitmesi dikkati çekiyor. 

Çinli teknoloji şirketi Alibaba, yavaşlayan satışlar sonrası maliyetleri kısmak için 

yaklaşık 10 bin çalışanına veda etti. 

Credit Suisse Group, Asya'da 9 bin kişiyi işten çıkarmak için kapsamlı planlar 

yaparken, merkezi Çin'de bulunan Tencent, 5 bin 500 çalışanının işine son verdi. 

Merkezi Hindistan'da bulunan Blinkit de yaklaşık 1.600 çalışanından yüzde 5'ini işten 

çıkardı. 

  

https://www.ekonomim.com/sektorler/tarim
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Hükümet, zeytin sahalarını 

madenciliğe açmaktan vazgeçmiyor 

 
Ali Ekber YILDIRIM 

12 Aralık 2022 Pazartesi 

Yargı kararlarına rağmen zeytin sahalarının madenciliğe açılması için 20 yılda 10 kez 

Zeytincilik Yasası’nı delme girişiminde bulunuldu. Bu kez Torba Yasa teklifi ile zeytin 

katliamının yolu açılmak isteniyor. 

Zeytinlik sahalarda madenciliğe izin veren Torba Yasa Teklifi, 10 Aralık’ta Türkiye 

Büyük Millet Meclisi’ne sunuldu.  

“Elektrik Piyasası Kanunu ile Bazı Kanunlarda ve 375 Sayılı Kanun Hükmünde 

Kararnamede Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi” Adalet ve Kalkınma Partisi 

(AK Parti) Düzce Milletvekili Fahri Çakır ve 28 milletvekilinin imzası ile Türkiye Büyük 

Millet Meclisi (TBMM) Başkanlığı’na sunuldu. 

Torba Yasa Teklifi’nin 1. maddesi zeytin sahalarının madenciliğe açılmasını 

öngörüyor. Madde şöyle: 

MADDE 1- 4/6/1985 tarihli ve 3213 sayılı Maden Kanunu’na aşağıdaki geçici madde 

eklenmiştir. 

"GEÇİCİ MADDE 45 - Bu maddenin yürürlüğe girdiği tarihte ruhsat sahibi veya 

rödövansçı olan gerçek veya tüzel kişiler tarafından ülkenin elektrik ihtiyacını 

karşılamak üzere yürütülen madencilik faaliyetlerinin tapuda zeytinlik olarak kayıtlı 

olan alanlar veya fiili olarak üzerinde zeytinlik bulunan alanlara denk gelmesi ve 

faaliyetlerin başka alanlarda yürütülmesinin mümkün olmaması durumunda zeytin 

sahasının madencilik faaliyeti yürütülecek kısmının izin verilecek maden sahalarının 

bulunduğu ilçe ve il sınırlarına öncelik vermek suretiyle taşınmasına, sahada 

madencilik faaliyetleri yürütülmesine ve bu faaliyetlere ilişkin geçici tesisler inşa 

edilmesine kamu yararı dikkate alınarak Bakanlıkça izin verilebilir. Zeytin sahasının 

taşınmasından kaynaklanan tüm masraf ve taleplerden madencilik faaliyeti yürütmesi 

yönünde lehine karar verilen kişi sorumludur. Zeytin sahasının taşınmasının mümkün 

olmadığı durumlarda ise, ilgili sahada madencilik faaliyetleri yürütülmesine ve bu 

faaliyetlere ilişkin geçici tesisler inşa edilmesine kamu yararı dikkate alınarak 

Bakanlıkça izin verilebilmesi için iznin öncesinde aralarında biyolog ve ziraat 

mühendisinin de bulunduğu uzman kişilerden alınan görüşler doğrultusunda 
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Bakanlıkça belirlenecek alanda dikim normlarına uygun, faaliyet yürütülecek alan ile 

eşdeğer büyüklükte izin verilecek maden sahalarının bulunduğu ilçe ve il sınırlarına 

öncelik verilmek suretiyle zeytin bahçesi tesis edilmesi zorunludur. Bu fıkra 

kapsamında zeytinlik olarak kayıtlı olan alanlar veya fiili olarak üzerinde zeytinlik 

bulunan alanlarda madencilik faaliyeti yürütülen her yıl için, bu sahaların çevre ile 

uyum çalışmalarını temin etmek üzere ruhsat sahibinden işletme ruhsat bedeli kadar 

ayrıca tahsilat yapılır. Bu sahalar madencilik faaliyetlerinin öncesinde sahada 

bulunan zeytin ağacı sayısı ile aynı sayıda zeytin ağacı dikilerek çevre ile uyumlu 

hale getirilir. Zeytin sahasının taşınması ile zeytin bahçesi tesis edilmesine ilişkin usul 

ve esaslar Bakanlıkça belirlenir.” 

Aynı düzenleme 9 ay önce getirildi yargı “dur” dedi 

Enerji Bakanlığı, 1 Mart 2022 tarihli Resmî Gazete’de yayımlanan değişiklikle 

Madencilik Yönetmeliği’ne bir madde ekleyerek zeytin sahalarının madenciliğe 

açılmasını istedi. Önce Danıştay 8. Dairesi, Enerji Bakanlığı’nın itirazı üzerine 

Danıştay 8. ve 10. Dairesi ortak karar ile yürütmenin durdurulmasına hükmetti. 

Enerji Bakanlığı, zeytin sahalarının madenciliğe açılmasını enerjinin yerli 

kaynaklardan ve kamu yararı gözetilerek üretileceği gerekçesini gösterdi. Danıştay 8. 

ve 10. Dairesi asıl kamu yararının zeytincilikte olduğunu ayrıca bir yönetmelik 

maddesi ile yasanın değiştirilemeyeceğini vurgulayarak yürütmenin durdurulmasına 

karar verdi. 

Danıştay’ın geçen ay yürütmesini durdurduğu bir düzenleme bu kez Torba Yasa ile 

getiriliyor. 

Hükümet,  20 yılda 10 kez zeytin yasasını değiştirmek istedi 

AK Parti iktidara geldikten sonra zeytincilik yasasını değiştirmek için 10 kez girişimde 

bulundu. 

Hükümet ilk olarak 2003 yılında, yani iktidara geldikten çok kısa bir süre sonra 

gündeme getirdi. 

Daha sonra 17 Ocak 2006’da, 15 Temmuz 2008’de, 3 Temmuz 2009’da, 21 Nisan 

2010’da, 20 Şubat 2013’te, 16 Haziran 2014’te, 17 Mayıs 2017’de, 1 Mart 2022’de ve 

10 Aralık 2022’de olmak üzere bu güne kadar tam 10 kez zeytin sahaları ile ilgili 

yasal düzenleme girişiminde bulundu. 

Bugüne kadar bu düzenlemelerin 9’u ya yargıdan döndü veya TBMM’de muhalefet 

ve iktidar mensubu duyarlı milletvekillerinin çabası ve desteği ile reddedildi, geri 

püskürtüldü. 

Zeytin üretiminde 2,9 milyon ton üretimle rekor kırılan 2022’de, yargı kararına 

rağmen, zeytin katliamına neden olacak bir düzenlemenin tekrar gündeme getirilmesi 

kabul edilebilir bir durum değil. 

https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
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Vatandaş enflasyonda ‘baz’a değil 

cebine bakar 

 
Vahap MUNYAR 

12 Aralık 2022 Pazartesi 

 

CUMARTESİ günü öğlenden sonra Hakan Güldağ ve Servet Yıldırım’la birlikte 

Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati’yle sohbet fırsatı yakaladık. 

 

Basın Danışmanı Fatih Uysal’ın eşlik ettiği sohbette Bakan Nebati’yi oldukça 

rahatlamış gördük. Söze şöyle girdi: 

- 2022, en kötü yıl olarak tarihe geçecek. 100 milyar dolar dış ticaret açığı, 50 

milyar dolar cari açık söz konusu ama çok şükür bu zor dönemi geride 

bırakıyoruz. 

 

Ekonomide zorluklara rağmen dış borçlar konusunda sıkıntı olmadığına işaret etti: 

- Reel kesimin kısa vadeli dış borçları bile azaldı, 85 milyar dolara indi. 

En fazla sabit gelirlileri vuran konuya, enflasyona girdi: 

- Enflasyon aralık ayından itibaren düşmeye başlayacak… 

Araya girip anımsattık: 

- Enflasyonun aralık ayındaki yavaşlaması baz etkisiyle, yani matematiksel olarak 

düşecek… 

Şu yanıtı verdi: 

- Vatandaş enflasyonda “baz etkisi”ne değil, cebine bakar. Doğru, matematiksel 

bir düşüş göreceğiz ama hissedilecek gerileme de olacak. 

Dünyada emtia fiyatlarının düştüğüne işaret etti: 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
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- Örneğin iplik fiyatları çok geriledi. Pamuk fiyatı geçen yılın altına indi. 

Genelde emtia fiyatlarının inmesi, enflasyonun bir anlamda ithal yoluyla gelen 

tarafını ortadan kaldıracak. 

Bazı ekonomistlerin Mart 2023’ten itibaren enflasyonun yeniden yönünü yukarı 

çevirebileceği yorumunu aktardık, yanıtladı: 

- Enflasyonda baz etkisiyle gerileme mayıs ayına kadar sürecek. Ondan sonra 

da zaten geleneksel yaz mevsimi rahatlaması söz konusu olacak. Gıda ürünleri 

fiyatlarının enflasyona etkisinde negatife bile geçebiliriz. 

Enflasyonda yıl sonu beklentisini yineledi: 

- Bu yılı, 2023 programında da belirttiğimiz gibi yüzde 65 düzeyinde enflasyonla 

tamamlayacağız. 

2023’e ilişkin de şu mesajı paylaştı: 

- Önümüzdeki yıl çok rahatız. Bütçede tüm tedbirlerimizi alıyoruz. Enflasyon 

hedefimizi programa yüzde 24 koymuştuk. Orada en fazla yüzde 30’a doğru bir 

sapma söz konusu olabilir. 

Hepimiz aralık ayından itibaren enflasyonda matematiksel olarak, yani kağıt üstünde 

bir düşüşü bekliyoruz. 

Bakalım Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati’nin dediği gibi enflasyon 

oranındaki gerilemeyi cebimizde de hissedecek miyiz? 

Dövizin artması benim enflasyon planımı bozar 

HAZİNE ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati’ye ihracatçıların döviz kuru düzeyiyle 

ilgili yakınmalarını aktardık: 

- İhracatçılar, doların 18 TL düzeyinde yatay seyir izlemesinin rekabet gücü kaybına 

yol açtığını savunuyor. Ürünlerine içerideki maliyetlerini karşılayacak, alıcının kabul 

edeceği döviz fiyatı belirlemekte zorlandıklarını belirtiyorlar. 

Nebati, önce ihracatçıya şu tavsiyeyi yaptı: 

- Döviz kurundan boşuna şikayet etmesinler. Optimal noktanın çok uzağında 

değil. 

Ardından dövizle ilgili şu mesajı verdi: 

- Dövizdeki artışlar benim enflasyon planımı bozar. Enflasyonu yukarı çekici 

etki yapabilir. 

https://www.ekonomim.com/emtia
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Konutu canlandıracak ‘gerçek mortgage’ için hazırlıklar var 

HAZİNE ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, gayrimenkul sektöründe yaşanan 

sıkıntıya işaret etti: 

- Sektör temsilcileri ile konuştuk. Tabi, onların beklentileri konut kredisi faizinin 

yüzde 0.65-0.99 düzeyine inmesi. 

Ardından orta direğin hayali üzerinde durdu: 

- Orta direğin hayali bir ev, bir otomobil sahibi olabilmektir değil mi? 

 

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı’nın dar gelirliye konut kampanyasına 

değindi: 

- Çok doğru bir adım atıldı, dar gelirli vatandaşlarımız o kampanya ile konut 

sahibi olma fırsatı yakalayacak. 

Sonra yaptıkları hazırlıklardan ipuçları verdi: 

- Konut sektörünü canlandırmaya dönük “gerçek mortgage” konusunda 

hazırlıklarımız var. Orta direğin konut sahibi olma hayalini bu modelle 

gerçekleştirebileceğini düşünüyoruz. 

Hazırlıklarını yaptıkları modelde kullanılacak “mortgage kredisi”nin vadesinin 15 yıl 

düzeyinde olabileceğini bildirdi: 

- Bu modelde kredi faizleri alınacak konut fiyatlarına göre farklı uygulanacak. 

Örneğin 10 milyon liranın altındaki konuta uygulanacak faiz, üstündekine göre 

daha düşük olacak. Yani, kademeli bir model olacak. 

Asgari ücret artışı enflasyonu tetikleyecek düzeyi aşmasa iyi olur 

HAZİNE ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati’ye asgari ücretle ilgili beklentisini 

sorduk, önce bu yıla işaret etti: 

- Asgari ücret artışı temmuz ayı ile birlikte yüzde 95’i buldu. Bu yılı yüzde 65 

enflasyonla geride bırakacağız. Dolayısıyla asgari ücret artışı enflasyona 30 

puan fark atmış olacak. 

Ücret, maaş artışlarıyla ilgili şu noktanın altını çizdi: 

- Asgari ücretliye de, memura da, emekliye de ne verilse haklarıdır. Dar 

gelirliye, fakir fukaraya vermek bereket getirir. 

Asgari ücretle ilgili rakam paylaşmasa da şu mesajı verdi: 

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
https://www.ekonomim.com/konu/asgari-ucret
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- Asgari ücretin enflasyonu fazla tetiklemesine yol açacak bir adım da atılmasa 

iyi olur. 

KKM ‘yatay’a geçti artık uzatma olmaz 

HAZİNE ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, Kur Korumalı Mevduatın (KKM) 

dövizdeki yüksek dalgayı frenlemede önemli bir rol oynadığını anımsattı: 

- Bankalardaki mevduatın 4’te biri KKM. Ancak, artık yatay bir seyir izlemeye 

başladı. O nedenle KKM’de yeni bir uzatma gündeme gelmez. 

Merkez Bankası’nın döviz rezervlerine işaret etti: 

- Döviz rezervimiz 125 milyar doları buldu. Swap hariç rezerv 25 milyar dolar… 

Rusya kaynaklı döviz girişleri olduğunu anımsattık, şu değerlendirmeyi yaptı: 

- Rusya’dan döviz ufak ufak geliyor. Bu bizim için çok iyi. Yani, Rusya’dan 

gelen turist bankalarımızda hesap açıyor. Dövizini bizim bankalarımızda 

tutuyor. Onlar da öyle büyük meblağlar halinde değil ama toplamında bize 

katkısı oluyor. 

  

https://www.ekonomim.com/finans/doviz
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Alsak alsak ne alsak! 

 
Alaattin AKTAŞ 

12 Aralık 2022 Pazartesi 

 

✔ Bir ara "Paramızı nasıl değerlendirelim" diye sorulurdu, şimdi "Borsa" mı bile 

denilmeden doğrudan "Hangi hisse senedi" sorusu yöneltilir oldu. 

✔ Tasarruf sahibi önce borsa psikolojisine sahip mi, kendini tartmalı. En ufak 

bir düşüşte karalar bağlayıp uykusuz kalacak ve zararına satış yapacaksa 

borsayı hiç düşünmemeli. 

✔ "Borsa seçime kadar artar, sonra düşer" kabullenmişliği de doğru değil. 

Seçimden sonra uygulanacak politikaya göre artış bu hızda değilse de sürebilir, 

en azından çöküş olmayabilir. 

Okurlarım iyi bilir, ben yatırım danışmanı değilim. Hele hele borsa danışmanı hiç 

değilim. Bu işleri profesyonelce yapan çok donanımlı kişiler ve kuruluşlar var; 

amatörce yapan çok bilgili kişiler de var. 

Ama son dönemde yatırımlar konusunda bana ve biliyorum ki benim durumumda 

olan meslektaşlarıma çok soru geliyor. 

Daha önce genel olarak tasarrufların nasıl değerlendirilmesinin iyi olacağı sorulurken, 

artık sorular neredeyse tek: 

“Hangi hisse senedine yatırım yapmalı?” 

“Borsaya yatırım yapmalı mı” diye bile sorulmuyor. 

“Hangi hisse senedine?” Soru bu! 

Verdiğim yanıt belli: 

“Borsanın genel gidişatına ilişkin bir iki laf edebilirim belki ama hisse senedi 

bazlı olarak hiçbir şey söyleyemem. 

Bir; bilmediğim için, emin olmadığım için söyleyemem. 

https://www.ekonomim.com/finans/borsa
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İki; bilsem de bu sorumluluk altına giremem.” 

Otoyol tek şeride düşünce... 

Üç şeritli, dört şeritli otoyolda keyifle ilerlerken bir de bakıyorsunuz ki ileride yol tek 

şeride indirilmiş! 

Borsa şeridine mahkum bırakılmışsınız! 

O şeride girmezseniz sizi stabilize yollar bekliyor. 

Arabanız gıcır gıcır, kıyamıyorsunuz ve o tek şeritli yola girmeye çalışıyorsunuz. 

İstenen de bu zaten, herkes bu yoldan gitsin. 

Hem diğer yollar da size hiç cazip görünmüyor. 

■ Döviz yatay ve seçime kadar böyle kalması için elden gelen yapılacak. Döviz 

artarsa yıllık enflasyon hızında baz etkisiyle de olsa başlayacak düşüş tersine 

döner, bu açık. Dolayısıyla iktidarın en istemeyeceği dövizin artması. Bunu 

önlemek için de ne gerekiyorsa yapılıyor ve yapılacak. Dolayısıyla döviz uzunca 

bir süre bu dolaylarda seyredecek. Kuşkusuz olağandışı bir gelişme 

yaşanmazsa... 

■ Şimdiye kadar döviz tasarruf etmiş olanlar bunu görmüyor mu? Baksanıza son dört 

haftada bankalardaki döviz hesaplarında parite etkisi de dikkate alınmış haliyle tam 

14.6 milyar dolar azalma oldu. 11 Kasım’da biten haftada 3.7 milyar, 18 Kasım 

haftasında 3 milyar, 25 Kasım haftasında 5.5 milyar ve 2 Aralık haftasında 2.4 

milyar... Bir ayda neredeyse 15 milyar dolar! Bunun bir kısmı şirketlerin dövizi, bir 

kısmı vatandaşın ve vatandaş dövizini çekip tümüyle borsaya gelmedi belki ama yine 

de borsaya da bir pay düştü. Ve bu eğilim devam edeceğe benziyor. 

■ KKM’nin cazibesi kalmadı ve çözülme başladı. (Ülke ekonomisi için çok iyi bir 

gelişme bu.) 

■ Mevduat faizi deseniz önümüzdeki bir yılın enflasyonu bile dikkate alsanız hala 

büyük bir reel kayıp söz konusu. 

■ Gayrimenkul almak isteyenler krediye erişemiyor. Zaten fiyatlar çok yüksek 

ve o piyasa biraz doygunluğa ulaşmış görünüyor. 

■ Sonuçta kalıyor tek bir alan, borsa... O tek şeritli yola girmek isteyenler trafiği 

tıkıyor. Yola önce girmek çok önemli. Önce giren çabuk varacak, yani çok kazanacak! 

Bu algı yaratılıyor, çok yanlış da değil. 

“Elini çabuk tut, erken ve ucuz al, senden sonra gelenler aldıkça fiyat 

yükselsin...” 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz
https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
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Nereye kadar mı, işte o meçhul! 

2023 NORMAL BİR YIL DEĞİL! 

Borsadaki artışın nereye kadar süreceğini kestirmenin mümkün olmadığını 

söylüyorum ama bu mutlaka bir gün çok hızlı bir geri dönüş yaşanacağı anlamına da 

gelmez. 

Çünkü 2023'ü sıradan bir yıl gibi göremeyiz. 

Çünkü 2023'te iktidar değişecek mi ve ekonomi politikasında köklü bir değişiklik söz 

konusu olacak mı, bilmiyoruz. 

Borsayı buralara tek şeride mahkum edilen yerli yatırımcı getirdi. Borsadaki yatırımcı 

sayısı rekor düzeye çıktı. Şimdiye kadar hisse senedi nedir bilmeyenler, ne yazık ki 

biraz da gözü kapalı bir şekilde senet aldı. Fiyatlar arttığı ve bir süre daha artacağı 

için şimdi herkes mutlu; kağıt üstünde herkes karlı ve kazanıyor. 

Ama herkesin kafasında da şu soru var: 

“Bu çıkış bir gün sona erer mi ya da ne zaman erer?” 

Keşke bu sorunun somut bir yanıtı olsa! Ancak şöyle bir gerçek de var. 

Bu çıkış yıllarca sürmeyecek, elbette hız kesecek ama sonrası önemli. 

Bizi bir çöküş mü bekliyor, yoksa yatay sayılabilecek bir gidiş mi? 

Bakarsınız belki de öyle korkulan ölçüde çöküş yaşanmayabilir. 

YABANCI GELİRSE DİNGİN BİR GİDİŞAT OLABİLİR 

Borsayı bu düzeye taşıyanın yerli yatırımcı olduğunu söyledim. Son birkaç haftadır 

yabancı girişi varsa da bu öyle yön değişimi sayılabilecek bir düzeyde değil. 

Seçimi kim kazanır, bilemem. Ama borsa yatırımcısının korkulu rüya görmemesi, 

seçimden sonra yabancı yatırımcıyı çekebilecek bir yönetime ve bu yönetimin 

uygulayacağı politikalara bağlı, bu kesin. 

Yabancı tekrar döndüğü takdirde hem bir talep doğacak, hem de ağırlıkla fonlar 

aracılığıyla gelineceği ve fonlar da öyle günlük alış yaparak hızlı fiyat 

dalgalanmalarına yol açmayacağı için borsa daha dengeli seyredebilir. 

Ancak seçime kadar idare etmek üzere kurgulanmış mevcut para politikasında ısrar 

edildiği takdirde bu filmin sonu mutlu bitmeyecek. 

https://www.ekonomim.com/ekonomi
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PEKİ YENİ YATIRIMCILAR NELERE DİKKAT ETMELİ? 

Borsa konusunda akıl danışılacak, önerileri dikkate alınacak çok yetkin isimler ve 

kuruluşlar var. Özellikle hisse senedi bazında bilgi edinmek isteyenlerin kesinlikle bu 

kuruluşlara başvurmaları, en azından uzun uzun araştırma yapmaları şart. Ben çok 

genel şeyler söyleyebilirim: 

■ Sinirleriniz sağlam değilse, aldığınız hisse senedinin ilk düşüşünde panik 

olup zararına satış yapacak bir yapıya sahipseniz; hisse senedi alıp geceleri 

rahat uyuyamayacaksanız borsaya hiç yanaşmayın. 

■ Vadesi olan, yani bir süre sonra kullanmanız gereken bir parayla kesinlikle hisse 

senedi almayın. O parayı kullanmak gerektiğinde zararına satış yapmak durumunda 

kalmayı kim ister. 

■ Hele hele borç parayla, kredi çekerek borsaya hiç bulaşmayın. 

■ Paranızı tek bir hisse senedine ya da aynı sektördeki birkaç şirkete bağlamayın; bu 

tümüyle yanlış değilse de iyi bir tercih değil. Senetlerinizi çeşitlendirin, yumurtaların 

hepsini aynı sepete koymayın. 

■ Bir hisse senedinin geçmişte çok prim yapması, gelecekte de aynı 

performansı sergileyeceği ya da artık artmayacağı anlamına gelmez. Aynı 

şekilde uzun süredir artış göstermeyen bir hisse senedi için de artık artışın 

başlayacağı söylenemez. Geçmiş performansları dikkate alın ama tek gösterge 

gibi de görmeyin. 

■ Bir ev aldığınızda ondan elde edeceğiniz kiranın evin parasını kaç yılda 

çıkaracağına bakarsınız. Hisse senedinde de başta fiyat/kazanç oranı olmak üzere 

bir dizi gösterge var. Bunları inceleyin. 

■ Bir şirket var, yıllardır iyi performans sergiliyor, kar ediyor. Bir şirket var, çok 

iyi olacak deniliyor; bir bakıma ortada henüz bir şey yok, geleceğe yatırım 

yapın ama biraz temkinli olun. Ya o şirket çok iyi olmazsa! 

■ Çoğu kişi uzun vadeli yatırımcı olduğunu söyler, böyle başlar borsaya ama aslında 

gözü kısa zamanda karını cebine koyup çıkmaktır. Yanlış seçim yapıp zararına satışı 

da göze alamayıp gönülsüz uzun vadeli yatırımcı olmak zorunda kalmayın. 

■ Ticaretin değişmez kurallarındandır; genellikle satarken değil alırken 

kazanılır, bunu da göz önünde bulundurun. 

■ Bir ya da birkaç hisse senedinde karar kılamıyor ve riski olabildiğince dağıtmak mı 

istiyorsunuz, Tefas sistemine girip sayısız fon arasından da seçim yapabilirsiniz. 
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Abdulkadir Selvi  

Kılıçdaroğlu’na Almanya’da Rifkin eşlik 

edecek 

CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, ABD ve İngiltere’den sonra bu hafta 

Almanya’ya gidecek. Kılıçdaroğlu’nun Almanya gezisi 14-17 Aralık tarihleri arasında 

gerçekleşecek. Bu gezide Kılıçdaroğlu’na Jeremy Rifkin eşlik edecek. Rifkin, Merkel’e 

danışmanlık yaptığı için Almanya’da geniş bir çevresi bulunuyor. Zaten 

Kılıçdaroğlu’nun Rifkin’le anlaşmasının nedeni de geniş siyasi network’ünden 

yararlanmak. 

Rifkin, Kılıçdaroğlu açısından cumhurbaşkanı adaylığı için çok önemli. 

Çünkü Rifkin’le sadece ekonomi programı değil, cumhurbaşkanı adaylığı için ABD, 

İngiltere ve Almanya’da siyasi lobi faaliyeti yürütmesi konusunda anlaşmış. 

LÜTFÜ SAVAŞ DEMİŞTİ 

“Cumhurbaşkanlığı seçimi Türkiye’de yapılacak, Batılı başkentlerde lobi faaliyeti ne 

alaka?” diyeceksiniz. Ama demeyin. Kendisi de cumhurbaşkanı adayı olan Hatay 

Büyükşehir Belediye Başkanı Lütfü Savaş, “Cumhurbaşkanı adayı sadece başarı, 

sadece birikimle olmuyor. Ulusal ve uluslararası karar vericilerin işareti edeceği bir 

insanı yapacaklar” demişti. 

ABD, İNGİLTERE, ALMANYA İSTEMİYOR 

Kılıçdaroğlu ile Rifkin’in anlaşmasına dönecek olursak, ABD, İngiltere ve Almanya 

Kılıçdaroğlu’nun cumhurbaşkanı adaylığına sıcak bakmıyor. Kılıçdaroğlu’nun 

kazanamayacağını düşünüyorlar. Kılıçdaroğlu yerine Ekrem İmamoğlu’nu 

destekliyorlar. Kılıçdaroğlu’nun başka ülkelere değil, özellikle bu üç ülkeye gitmesinin 

nedeni de o. 

LOBİ YAPACAK 

Kılıçdaroğlu’nun günler öncesinden ilan ettiği 3 Aralık tarihli toplantı Rifkin’in 

gölgesinde kalmıştı. Cumhurbaşkanı Erdoğan başta olmak üzere herkes ithal 

danışman üzerinden Kılıçdaroğlu’na yükleniyor. Rifkin’in, binlerce dolar almasına 

rağmen İstanbul’daki toplantıya gelmemesi eleştiri konusu olmuştu. Ama ne denilirse 

denilsin, hangi eleştiri getirilirse getirilsin, Kılıçdaroğlu, Rifkin’den vazgeçmemekte 
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kararlı. Çünkü Kılıçdaroğlu, Batılı başkentlerin vetosunu Rifkin’le aşmakta kararlı. O 

nedenle cumhurbaşkanı adaylığını garanti altına alana dek Rifkin’le çalışacak. 

ŞENTOP’TAN MI BAŞÖRTÜSÜNDEN Mİ RAHATSIZLAR 

MECLİS Başkanı Mustafa Şentop’un başörtüsüyle ilgili anayasa değişikliği teklifine 

imza vermesi üzerine CHP Grup Başkanvekili Özgür Özel, Meclis Başkanı’nın 

tarafsızlığını kaybettiğini iddia etti. Meclis başkanları çok sık olarak kanun tekliflerine 

imza atmazlar. Yıllardır Meclis muhabirliği yaptım. Hüsamettin 

Cindoruk’tan Hikmet Çetin’e kadar tarihe not düşmek adına imza verdikleri teklifler 

oldu. Ama o zaman kimse “Meclis Başkanı tarafsızlığını kaybetti” demedi. 

BAŞÖRTÜSÜ RAHATSIZLIĞI 

Peki Özgür Özel, Şentop için bu iddiayı neden gündeme getirdi? Çünkü Mustafa 

Şentop, başörtüsüyle ilgili teklife imza attı. Sorun Şentop değil, başörtüsü sorunu. 

Meclis Başkanı da o noktaya işaret etti. “Bu eleştiren arkadaşların başörtüsüne ve 

dini sembollere olan düşmanlığının bir tezahürü” dedi. Özgür Özel, 4-6 yaş Kuran 

kursları için de “Ortaçağ zihniyeti” demişti. Mustafa Şentop Yassıada’yla ilgili teklife 

imza attığında Özgür Özel, Anayasa Komisyonu’ndaki görüşmelerde, “Öncelikle, 

Meclis Başkanı’nın yani Sayın Mustafa Şentop’un birinci imza sahibi olması 

kıymetlidir, önemlidir, beklenendir, bunda hiçbir şüphe yok” diye konuşmuştu. 

SICAK GÜNDEMMİŞ 

Şimdi ne değişti? Özgür Özel, “Sıcak siyasetin tartışma konusu bir meseleye imza 

atarsa taraf olur” diyor. Sıcak gündem, soğuk gündem olur mu? Meclis başkanlarının 

tarafsızlığı Anayasa ve kanunlarla belirlenir. 

ŞENTOP NE DİYOR? 

Meclis Başkanı Şentop, “TBMM Başkanı bir milletvekilidir ve milletvekillerinin sahip 

olduğu haklara, yetkilere sahiptir. Onun dışında anayasada Meclis Başkanı’yla ilgili 

bir sınır çizilmiş. Ama buna böyle tarafsızlık gibi ne olduğu veya bunu söyleyen 

gazeteci arkadaşların, milletvekillerinin içini dolduracağı bir muğlak kelime 

kullanmamış. Açık, çok somut bir sınır var. ‘Siyasi partisinin faaliyetine katılamaz ve 

grup toplantılarında grup faaliyetlerine katılamaz. Meclis içinde olsun, Meclis dışında 

olsun katılamaz.’ Dediği bu” dedi. 

ANAYASA’NIN HÜKMÜ 

Anayasa’nın 94. Maddesi’nin son fıkrası da aynen bunu söylüyor. Anayasa ve Meclis 

İç Tüzüğü’nün hiçbir yerinde “Meclis başkanları kanun teklifine imza 

atamaz” demiyor. Tam aksine kanun teklifine ancak milletvekilleri imza verir ve Meclis 

başkanları da sadece ve sadece milletvekilleri arasından seçilir, diyor.  
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İMZA VEREN MECLİS BAŞKANLARI 

Peki bu konuda Mustafa Şentop tek örnek mi? Şentop’tan başka Meclis 

başkanlarından kanun teklifine imza atan olmamış mı? Bazı gazetecilere göre öyle. 

Oysa gerçekler onu söylemiyor. Sadece 30 yıl içerisinde 8 Meclis Başkanı kanun 

teklifi vermiş ya da teklife imza atmış. 

1- Binali Yıldırım, Meclis İç Tüzüğü’nde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi’ne 

Ve 77 Adet Uluslararası Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair 

Kanun Teklifi. 

2- Cemil Çiçek, TBMM İdare Teşkilatı Kanun Teklifi Ve TBMM Üyeliği Kanun Teklifi. 

3- Köksal Toptan, TBMM İçtüzüğü’nün Bazı Maddelerinin Değiştirilmesi Hakkındaki 

İçtüzük Teklifi. 

4- Bülent Arınç, Tütün, Tütün Mamulleri, Tuz Ve Alkol İşletmeciliğiyle İlgili Kanun 

Teklifi, TBMM Vakfı Kanun Teklifi, Anayasa Değişikliğiyle İlgili Kanun Teklifi, TBMM 

İçtüzüğü’nde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi. 

5- Yıldırım Akbulut, TBMM İçtüzüğü’nün Bazı Maddelerinin Değiştirilmesine Dair 

İçtüzük Teklifi. 

6- Mustafa Kalemli, Anayasa’nın 86. Maddesi’nin Değiştirilmesi Hakkında Kanun 

Teklifi, Memurlar Ve Diğer Kamu Görevlilerinin Görevsel Suçlarının 

Soruşturulmasıyla İlgili Kanun Teklifi, Karayolları Trafik Kanunu’nda Değişiklik 

Yapılmasıyla İlgili Kanun Teklifi, Mesut Yılmaz, Tansu Çiller, Bülent Ecevit Ve Deniz 

Baykal’la Birlikte Anayasa’nın 83’Üncü Maddesi’nde Değişiklik Yapılmasıyla İlgili 

Kanun Teklifi, Yök Kanunu’nda Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Teklifi, Siyasi 

Ahlak Komisyonu Kanunu Teklifi. 

7- Hikmet Çetin, Memurların Yargılanmasıyla İlgili Kanun Teklifi, Tabii Afetlerle İlgili 

Kanun Teklifi, Seçimlerin Temel Hükümleri Ve Seçmen Kütükleriyle İlgili Kanun 

Teklifi, Demokrasi Ve Yurttaşlık Bayramı Kanun Teklifi. 

8- Hüsamettin Cindoruk, Yükseköğretim Kurumları Teşkilatı Hakkında Kanun Teklifi, 

Karadeniz Ekonomik İşbirliği Teşkilatıyla İlgili Kanun Teklifi. 

MECLİS’E YAKIŞIR 

Daha önceki Meclis başkanlarına hak olan, Mustafa Şentop’a neden yasak olsun? 

Ayrıca, Meclis Başkanı’nın Yassıada ve başörtüsü gibi konularda demokrasi ve 

özgürlük mücadelesine destek vermesi onur vericidir. En çok da Meclis’in manevi 

şahsiyetine yakışır. 
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İbrahim Kahveci 

Büyük batış ne zaman? 

Haftanın son günlerinde iki karar daha dikkat çekiciydi. Merkez Bankası, bankalara 

diyor ki, 50 bin doların üstünde bir meblağ yurtdışına yollanıyorsa o müşteriden adli 

sicil kaydı! dahil ne varsa alın! (elbette bunu söylemiyor ama bir bakıma zorlaştırın 

demiş oluyor) 

Sonra da diyor ki, döviz işlemlerini 10:00-16:00 saatleri arasında yapın... İlerleyen 

aylarda sanırım bu süreyi 1 saate kadar düşürürler! (Lütfen ünlemlere dikkat) 

Sonra BDDK çıkıp diyor ki, ey bankalar öyle elinizde döviz vs tutamazsınız. Yüzde 20 

oranını yüzde 5’e indirdim. 

Şimdi burada son bir yıldır bankalara yönelik kıskaç hamlelerini artık 

sıralamayacağım. 

Durum şu: Bankalar 0-3 ay vadeli TL mevduat faizine ortalama %21,92 faiz vererek 

para alıyorlar. Aynı bankacılık sektörü ticari kredileri ise %15,48 faizle veriyor. 

Bir esnaf düşünün ki, 10 liraya aldığı malı 7 liraya satıyor. Ne dersiniz bu esnaf 

için: Kesin batar, değil mi? 

Sistemin kısa vadede başarı gibi gözüken tüm unsurları aslında uzun vadede 

çöküşün tam da temelini oluşturuyor. 

*** 

Önceki gün Mahfi Eğilmez bloğunda ‘paradan kaçış’ başlıklı bir yazı yazdı. Irmağın 

önüne duvar çekilerek suyun başka yöne akıtıldığını ve paradan kaçıldığını anlattı. 

Gerçekleşen enflasyona göre büyük para kaybeden TL tasarruf sahipleri, beklenen 

enflasyona göre de kaybetmeye devam edecek. O zaman parayı nereye yatırmalı? 

Paranın iki yere gittiğini görüyoruz: Önce emlak sonra da borsaya... 
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Mahfi Hoca doğal olarak şunu söylüyor: ‘Günü gelip de faiz enflasyon düzeyine 

çıkarmak zorunda kalınınca o rekorlara doymayan borsadaki hisse değerleri ve 

gayrimenkul fiyatları bu kez çöküşlere doymaz hale gelecek.’ 

Ben bunun gayrimenkul ayağı ile ilgileniyorum. Çünkü gayrimenkulde sadece faiz-

fiyat ilişkisi yok; diğer unsurları da ekleyeceğim. 

2013 yılında yüzde 21,3 olan kiracılık oranı 2021’de yüzde 26,8’e yükseldi. Medyan 

gelirin altında olanların kiracılık oranı ise %22,8’den %32,3’e çıkmış. Yani fakirler AK 

Parti iktidarında ev sahibi olamamış; hatta evlerini bile satmak zorunda 

kalmışlar. 

Dikkat edin, henüz konut fiyatları artmadan bunlar yaşanmış. 

Her 2 fakirin yanına 1 fakir daha kiracı olarak gelmiş. Bu büyük bir çöküşü ifade 

ediyor. O nedenle değil mi ki sosyal konut vaadine 7 milyondan fazla başvuru yapıldı. 

*** 

TÜİK verilerine göre 2012 yılında ülkemizde toplam 20 milyon 221 bin hane vardı. Bu 

sayı 2021 yılında 25 milyon 330 bin haneye çıktı. 

2013-2021 yılları içerisinde tam 5 milyon 110 bin yeni hane eklendi demektir. Yani 

konut ihtiyacımız 5 milyon 110 bin haneye eşitti. 

Artan nüfus 9 milyon 053 bin kişi ama artık çekirdek haneye döndüğümüzde hane 

sayısı 5 milyon 110 bin artıyor. Hane başına düşen kişi sayısı 1,8 kişi. (Eski hanelerle 

ortalama hane başına nüfus 3,2 kişiye geriledi.) 

2013-2021 yıllarında inşaata başlanabilmesi için gereken yapı ruhsatı sayısı 7 milyon 

447 binmiş (daire sayısı) 

Aynı dönemde inşaatı bitip oturum-kullanım izni verilen daire sayısı ise 6 milyon 685 

bin olmuş. 

Yine aynı dönemde 12,1 milyon konut satılmış ama bunların içinde ilk konut satışı 5 

milyon 055 bin olmuş. 

Kısaca tekrar edelim: (2013-2021 dönemi) 

-İnşaata başlanan konut sayısı 7 milyon 447 bin 

-İnşaatı biten konut sayısı 6 milyon 685 bin 

-Satılan yeni konut sayısı 5 milyon 055 bin 

-Artan hane sayısından ihtiyaç duyulan konut sayısı 5 milyon 110 bin 
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*** 

Aslında bu veriler Türkiye’de konut arz-talebinin dengede olduğunu gösteriyor. Yani 

2021-22’de yaşanan konut balonunun temel nedeninin Mahfi Eğilmez Hoca’nın 

yazdığı gibi PARADAN KAÇIŞ yüzünden olduğunu gösteriyor. 

Ama tam öyle değil... 

Yabancılar ve kaçan göçmenler de bu işin içine alınmak zorunda. Mesela 2013-2021 

döneminde yabancılara 279 bin konut satışı yapılmış. Ama bizim meselemiz kayıtlı 

yabancılar değil... Asıl meselemiz kayıtsız-kaçak yabancılar. 

Bugün inşaatı bitmiş ama satılmamış gözüken 1 milyon 630 bin konut gözüküyor. 

Yani aslında fiyat yükselişi için bir neden yok ama dedim ya yabancılar olmasaydı. 

Bugün ülkemizde 10 milyonun üzerinde yabancı var. Yılda yaklaşık en az 400-500 

bin yabancı ülkemize giriş yapıyor. Büyük çoğunluğu da kayıtsız ve kaçak olarak. 

Peki bu yabancılar hiç mi bir yerde oturmaz; yatmaz? 

Kısaca konut fiyatlarının dengeye gelmesi için iki şart gerekiyor: 1-Paradan 

kaçışı durdurmak 2-Yabancı girişini durdurmak ve çıkışını gerçekleştirmek. 

Aksi halde konut ihtiyacımız olmadığı gibi fazlalığımız da bulunmaktadır. Hatta aile 

başına doğum sayısının 2,20’den 1,70’e düştüğünü gördüğümüzde Türkiye’nin yakın 

zamanda anne-baba konutu dışında yeni konuta da ihtiyacı 

kalmayacak... Nüfusumuz artmayacak, tersine azalacak... AK Parti ekonomiyi 

çökerterek asıl ülke nüfusumuzu çökertti. Bilesiniz. 
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12 Aralık 2022, Pazartesi 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Muhalefetin akıl hocası FETÖ ve 
PKK 
 

Türkiye'de siyasetin kalbi Türkiye Büyük Millet Meclisi'nde, bütçe görüşmelerinde 

atıyor. İçişleri Bakanlığı'nın bütçesi konuşulurken meclise hitap eden Soylu'nun 

konuşması arkasından mecliste kavga çıktı. Soylu'nun kavga çıkartan sözleri 

şöyleydi: 

 

"Siz bütün iftiralarınızla bizden uyuşturucu ile mücadelemizin intikamını alıyorsunuz. 

Siz bizden PKK ile yaptığımız mücadelenin intikamını alıyorsunuz, siz bizden para 

dilendiğiniz ve kahraman ordumuza 'sınır ötesini geçme' diyen, 15 Temmuz'u tam da 

Kılıçdaroğlu gibi canlı yayında izleyip haber bekleyen o küresel güçlere diz 

çökmeyişimizin intikamını alıyorsunuz. Terör devleti kurdurmayışımızın, sarı 

torbaların intikamını alıyorsunuz. HDP ile PKK ile tarihin en kirli işbirliği 

içerisindesiniz. Amerika'nın çocuklarısınız sizler. Yenileceksiniz!" 

 

Türkiye'yi uluslararası arenada uyuşturucu merkezi gibi gösteren CHP lideri 

Kılıçdaroğlu'nun gerçek amacı aslında Süleyman Soylu'nun bu cümlelerinde 

gizli. Muhalefetin bu konudaki akıl hocasının ise FETÖ ve PKK 

olduğunu söylemek için kahin olmaya gerek yok. 17/25 Aralık yargı darbesinde 

benzer bir deneme yapmışlar ve başarısız olmuşlardı. Ardından FETÖ'nün MİT tırları 

operasyonunda da aynı planlar vardı. Tüm bu operasyonlarda Türkiye'yi uluslararası 

politikada zor durumda bırakmak ve yalnızlaştırmak yatıyordu. Sizce Süleyman Soylu 

haksız mı? 

*** 

 

İLKBAHARDAN ÖNCE UKRAYNA'DA BARIŞ ZOR 

 

Hafta sonu gündeminde Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın Rusya ve Ukrayna ile yaptığı 

temaslar vardı. Erdoğan, Putin ile telefonda görüştü. Zaten Rusya Temsilciler Meclisi 

Başkanı bir heyet ile Türkiye'deydi. 

 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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Toplantılarda uzun uzun Ukrayna'da barışın ne şekilde olabileceği konuşuldu. 

Erdoğan sadece Putin ile değil Zelensky'le de görüştü. 

 

Ancak bütün bu çabalara rağmen kalıcı barış hala çok zor. Ukrayna'nın ve ABD 

cephesinin hiçbir şekilde masaya oturmak istememesi barışın önündeki en büyük 

engel. Rusya, kış boyunca büyük askeri operasyonu yapıp fiili durum sağlanmadan 

barış mümkün görünmüyor. 

 

Askeri ve siyasi uzmanlara göre bunun için en yakın tarih de önümüzdeki yılın 

ilkbaharı olarak görülüyor. Sadece geçtiğimiz bir ay içinde Rusya'nın yaptığı yoğun 

hücre saldırıları sonucunda Ukrayna'nın gayrisafi milli hasılası yüzde 32 daha 

küçülmüş. İlkbahara kadar Ukrayna diye bir devlet kalmayacağını söylemek için 

herhalde uzmanı olmaya da gerek yok. Ukrayna'yı yok eden, Avrupa'yı büyük bir 

gıda ve enerji krizine sürükleyen ABD'nin ise umrunda bile değil. 

 


